
 

 

SEGURTASUN ETA OSASUN BATZORDEA 2025/06/16 

 

Joan den astelehenean egin zen Segurtasun eta Osasun Batzordea, honako gai-

zerrenda honekin: 

1. Obra eta Instalazio eta Ekipamendu Zerbitzuen erantzunak. 

2. Bake-epaitegietan arriskuak ebaluatzeko proposamena. 

3. Lan-bizikidetzarako protokoloa eguneratzea. 

4. Ordezkarien proposamenak. 

 

1. OBRA ETA INSTALAZIO ETA EKIPAMENDU ZERBITZUEN ERANTZUNAK 

 

GASTEIZKO JUSTIZIA JAUREGIA: 

 

Jauregiko hainbat bulegotan ondo ixten ez diren leiho ugariak konpontzeari dagokionez, 

konponketa ez dela bideragarria baieztatzen digute. Egin dezakeen metal-arotzeriako 

enpresa bat aurkitzen dutenean, ordezkapena planteatuko da. 

 

Familia-epaitegiko tenperatura altuei dagokienez, ekipo autonomoak jarriko dira 

klimatizazio-sistema berritzeko azken fasea egin arte. 

 

Desinfektatzeko, intsektuak hiltzeko eta arratoiak hiltzeko kontratua errekurrituta dago, 

eta lau-bost hilabete beharko dira kontratua ebazteko. Jarduketa puntualetarako 

kontratu txiki bat dago Gasteizko Justizia Jauregian INSEC enpresarekin. 

 

Informazio-zerbitzuko sarrerako aire-gortina konpontzea ez da bideragarria, eta, beraz, 

lineako hiru ekipo autonomoz osatutako instalazio berri bat proiektatuko da atari 

nagusiaren barruan. Lanak hilaren 23an hasiko dira. 

 

Jauregiko bainuetako uraren kalitateari dagokionez, legionella-probak arauzko 

maiztasunarekin egiten direla adierazi digute. Egiaztatu da egon daitezkeen arazo 

puntualak tangaren barruko osagairen baten oxidoak eragindakoak direla. 

Obra-zerbitzuko arduradunak jakinarazi digu kontuan hartuko dela 1. gizarte-funtseko 

bulegoen beirak jartzeko eskaera, bulego berria ezarriz espazioak berrantolatzen 

direnean. 



 

Biktimei Laguntzeko Zerbitzua (BLZ) Aranzabal/Lascarayren bulegoetara eraman 

ondoren, 2026ko lehen hiruhilekoan, Erregistro Zibilean lekurik ez izatearen arazoa 

aztertuko da. Bitartean, bulegotik kanpo, hallean, bankuak jartzeko aukera planteatzen 

da, jendeak hemen itxaron dezan eta espazioa ez dadin hainbeste saturatu. 

Proposamena aztertuko dute, atondoan, hasiera batean, igarobidea delako. 

Garbiketa-kontratuaren aldaketa idazten ari dira, asteburuetan guardiako epaitegian 

egin dezaten, erabaki zen bezala. 

 

BUENOS AIRESKO JUSTIZIA JAUREGIA 

 

Auzitegiko medikuaren klinikan doikuntzak egin dira, eta ez da berriro kexarik izan. 

Tenperatura altuek jarraituz gero, beste kexa batzuk egin beharko lirateke horri buruzko 

konponbideak bilatzeko. 

 

Berriro diogu egiazta dadila guardiako epaitegiko gizonen dutxako hotsen jatorria. Ez 

dakite zein izan daitekeen arazoa, eta berrikusi egingo dute. Emakumeen dutxako 

manpararen konponketa kontratatuta dago eta laster jarriko da abuztua baino lehen. 

 

PROBINTZIA FISKALTZA (Henao 9) 

 

Prebentzio-zerbitzuak aire-korronteen neurketak egin ditu, eta horien emaitza 0 korronte 

izan dira. Gainera, elektrizitate estatikoa saihesteko zorroak eman dira, eta neurketen 

egunean ez zeuden langileei neurketak egiteko zain geratu dira. 

 

ALBIA JUSTIZIA JAUREGIA (1. Sekzioa, Probintzia Auzitegia) 

 

Jakinarazi digute ez dagoela klimatizazio-sistema guztiak ordezteko aurrekonturik, eta, 

beraz, jarduketa puntualak egiten ari direla. Magistratuen bulegoetakoak aldatu dira, eta 

aurrekontua dagoenean, bulegoarekin jarraituko dute. 

 

TOLOSAKO JUSTIZIA JAUREGIA 

 

Klimatizazio-sistema osorik berritzeko obrak hasi dira, eta urriaren amaieran amaitzea 

aurreikusten da. 

 

 

2. BAKE-EPAITEGIETAN ARRISKUAK EBALUATZEKO PROPOSAMENA 

Prebentzio-zerbitzua bake-epaitegietara bisitak egiten hasi da, 4 hilabete barru arriskuen 

ebaluazioak egiteko. Ondoren, lehen seihilekoan, epaitegi txikiekin, Fiskaltzarekin eta 

AMEIrekin jarraituko dute. Bigarren seihilekoan gainerako epaitegiekin jardungo da. 

Bulego judizial berria ezartzeko ordenari jarraitzea da asmoa. 

 

LABetik eskatu dugu kronograma bat bidaltzeko aurreikusitako bisitekin. Oso 



garrantzitsua iruditzen zaigu bake-epaitegiak barne hartzen dituen lehen fase hau; izan 

ere, horietako askotan, okupatzen dituzten espazioek ez dituzte langileen osasuna eta 

segurtasuna bermatzen duten gutxieneko baldintzak betetzen. 

 

Garrantzitsua da arriskuen ebaluazioa egitea, baina, ondoren, garrantzitsuena da 

arriskuak identifikatu ondoren sortzen diren neurri zuzentzaileak gauzatu ahal izatea. 

Arriskuen ebaluazioa ezin da geratu udalei bidaliko zaien txosten soil batean. 

Ez dugu ahaztu behar bake epaitegietan lan egiten duten langileak Justiziako langileak 

direla, baina udaletako bulegoetan. 

 

Jakinarazi digute, uztailean zehar, bake-epaitegiei beharrezko ekipoak emango zaizkiela 

LOEOrekin esleitzen zaizkien funtzio berriak garatzeko. 

 

 

3. LAN-BIZIKIDETZARAKO PROTOKOLOA EGUNERATZEA 

 

Protokoloa bi urtean behin berrikustea aurreikusi denez, aurten eguneratu egin behar 

da. Irailean prebentzio-zerbitzuak bilera monografiko batera deituko gaitu horretarako. 

Bitartean, zirriborro bat bidaliko digute hobekuntza-proposamenekin. 

 

 

4. BESTE GAI BATZUK 

 

Zuiako Bake Epaitegiko kanpoko indarkeriaren kasuari dagokionez, prebentzio-

zerbitzuak, txosten bat egin ondoren, arazoari aurre egiteko neurrien proposamena egin 

zuen. Gaur arte ez da horrelakorik egin. Prebentzio zerbitzuari eskatzen diogu Udala 

presionatzen jarrai dezala, gutxienez atea manpararekin jar dezan. 

 

 

ONDORIOAK 

 

Batzordean jorratutako gai asko errepikatuak dira, baina konponbideak eskatzen 

jarraituko dugu. LABek gure prebentzio-lanarekin jarraituko du, eta, horretarako, 

ezinbestekoa da zuek laneko segurtasunaren arloan dituzuen kexak eta beharrak 

helaraztea. 
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